

**ENG:**

*A Lecture on Abai's Creative Works Was Delivered. June 30 – July 6, 2024.*

From June 30 to July 6, 2024, a lecture dedicated to the creative works of Abai Kunanbaiuly was held at the Department of Kazakh Language at Semey State University. The main goal of the event was to provide a deeper understanding of the great poet's literary legacy and to increase participants' interest in Kazakh literature. During the lecture, Abai's poetry, philosophical thoughts, and his role in Kazakh spirituality were thoroughly discussed. Participants received books by Abai, offering them an opportunity for in-depth study of his works. The event was recognized as an important step in promoting the nation's spiritual values.

**RUS:**

*Прочитана лекция о творчестве Абая. 30 июня – 6 июля 2024 года.*

С 30 июня по 6 июля 2024 года на кафедре казахского языка Семипалатинского государственного университета прошла лекция, посвящённая творчеству Абая Кунанбаева. Основной целью мероприятия было глубокое ознакомление с литературным наследием великого поэта и повышение интереса участников к казахской литературе. В ходе лекции всесторонне обсуждались поэзия Абая, его философские мысли и роль в духовности казахского народа. Участникам были вручены книги Абая, что дало возможность глубже изучить его творчество.

Мероприятие было оценено как важный шаг в популяризации духовных ценностей нации.